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   اطلاق عدالتخواه به احمدي نژادي ها شوخي است
مجتب��ي دانش طل��ب در توئيتر نوش��ت: مدت هاس��ت 
احمدي نژادي ه��ا را عدالتخ��واه نمي دان��م، وقتي تنها 
خواسته شان برگشتن احمدي نژاد به دولت و قبضه كردن 
قدرت است - و در غير اين صورت اصلًا ساختار را به رسميت نمي شناسند 
- اطلاق عنوان عدالتخواه به اين دوس��تان يا تعارف اس��ت يا شوخي، هيچ 

جماعتي با شخص پرستي به عدالتخواهي نمي رسد. 
   كاش دلار را هم فيلتر كنيد!

اميرعلي صفا در توئيتي كنايه وار نوش��ته اس��ت: كاش يكي بگه مي خوايم 
دلار رو فيلت��ر كني��م بلكه آق��اي روحاني هم نس��بت ب��ه افزايش قيمت 

افسارگسيخته ا ش واكنش نشون بده. 
   اسارت زنان در ايران، اگر... 

كاربري به اسم حاج پطروس هم با اشاره به قسمت هفدهم سريال پايتخت5 
و اسارت زنان خانواده به دس��ت داعش مي نويسد: صحنه به اسارت گرفتن 
زن ها و بچه ها تو پايتخ��ت 5 در ايران هم تكرار مي ش��د، اگر به جاي حاج 

قاسم ها، مديريت جنگ سوريه به دست فداييان كدخدا مي افتاد. 
   همه حاميان بزرگ ترين ماشين انسان كشي

علي عليزاده فعال سياس��ي مقيم لندن در تازه ترين پس��ت توئيتري خود 
نوشته است: بزرگ ترين ماشين انسان كشي معاصر دوباره راه افتاده. جمعه 
پيش ۱۷ و ديروز ۹ شهروند دست خالي را جلوي دوربين ها سلاخي كردند 
اما اسرائيل تنها نيست. از امريكا و اتحاديه اروپا شريك جرمش هستند تا 
آنها كه ۸۸ فرياد زدند نه غزه، نه لبنان تا آنها كه مقابل اين ارتجاعي ترين 

شعار تاريخ ما نايستادند.
   با برجام نمي شد با داعش جنگيد؟

كاربري به اسم سهراب لو هم مي نويسد: كاش نقي تو پايتخت5، يك كپي از 
برجام رو به داعشي ها نشون مي داد و مي گفت: ببينيد ما با همه دنيا رابطه 
داريم، ما زبان دنيا را بلديم، ما مي تونيم با مذاكره به نتيجه برسيم، نيازي به 

مدافعان حرم نداريم! ]توهمات واهي يك مدافع برجام[
.................................................................................................................................

   قرارمان بود انقلاب كنيم براي بنز سواري؟!
در كانال ه��اي تلگرام��ي مختل��ف خاط��ره اي جال��ب از 
حجت الاسلام كرمي دست به دس��ت مي چرخد و بازنشر 
مي شود: چند روز پيش از چابهار عازم تهران بودم. به دليل 
طولاني بودن پرواز، دقايقي را از صندلي بلند ش��دم كه در 
راهرو قدم بزنم كه يك مرتبه خانمي پا به سن گذاشته صدا زد: حاج آقا شما 
تلويزيون برنامه داريد؟ من كه منتظر بودم نقدي يا نكته اي داشته باشند، گفتم: 
بله بعضي وقت ها. از قضا پدر و برخي از دوستان هم همراهم بودند. با لحني 
بسيار طلبكارانه و خيلي رسا براي جلب توجه اطرافيان به من فرمودند كه: حاج 
آقاميشه اينقدر حرف نزنيد؟! مردم خسته شده اند از حرف هاي بي عمل شماها. 
با تعجب تمام س��كوت كردم و فقط يك كلمه گفتم: چشم حاج خانم حتماً. 
هنگام پياده شدن از هواپيما جواني جلو آمد و او هم باصداي بلند بنده را خطاب 
كرد: حاج آقا قرار اين بود؟ انقلاب براي اين بود؟! سلامش كردم و گفتم عزيزم 
مگه چي شده كه اينقدر عصباني هستيد؟ با اشاره، بنز تشريفات فرودگاه و دو 
سه تا محافظ را نشان داد كه براي استقبال از آقاي الويري عضو شوراي شهر 
تهران آمده بودند. من هم جا خوردم و خودم رو به ايشان رسوندم. حالا نوبت 
من بود. باصداي رسا فرياد زدم آقاي الويري شما مگه چه كاره ايد كه بايد اين 
همه تشريفات داشته باشيد؟ چرا كاري مي كنيد كه مردم به انقلاب بدبين 
بشوند و... منتظر بودم جوابي به اعتراض من بدن كه يك مرتبه ديدم همون 
خانمي كه در هواپيما به من معترض بود كه چرا اينقدر حرف مي زنيد پشت سر 
جناب الويري ظاهر شد و خيلي شيك و با استقبال محافظين، صندلي عقب 
بنز تشريفات نشست! مونده بودم چي بگم؟! كاش مادر شهيدي به من اعتراض 
كرده بود يا كس��ي كه طلبي از مملكت و نظام داش��ت... اما اين طايفه كه تا 

توانستند خوردند و هميشه هم طلبكار بودند...

جمهوري اس�لامي ايران در حالي طي س�اليان 
گذشته با حسن نيت، به دنبال ترميم روابط خود 
با عربستان بوده كه مرور واكنش ها و گفته هاي 
مقامات اين كشور نشان مي دهد آنان نه تنها به 
دنبال بازسازي روابط خود با ايران نيستند بلكه 
مي كوشند با تند كردن فضاي منطقه، از طريقي 
غيرديپلماتيك رقيب ديرينه خ�ود ايران را از 
صحنه به در كنند. مؤي�د اين موضوع گفته هاي 
اخير وليعهد جاه طلب عربس�تان اس�ت كه در 
سفري به امريكا در گفت وگو با نشريه آتلانتيك 
جملاتی تند را عليه كشورمان بر زبان آورد و حتي 
بدون واهمه  از تبعات گفته هايش به صراحت از 
برنامه ريزي براي يك جنگ با ايران سخن گفت. 
س��عودي ها در حالي با اقدام��ات و رفتارهاي خود 
هر روز ب��ر آت��ش جن��گ در منطقه غرب آس��يا 
هيزم مي گذارند ك��ه اين رژيم به واس��طه همين 
سياس��ت هاي خود در حال اضمحلال و فروپاشي 
اس��ت و همين واهمه از بحران هاس��ت كه آنها را 
واداشته مش��كلات خود را به خارج از مرزهايشان 
پمپاژ كنن��د و با درگي��ر كردن ديگر كش��ورهاي 
منطقه، عملًا آت��ش دروني خود را ب��ه دامن ديگر 
كشورها بيندازند. بر اين اس��اس، سعودي ها امروز 
تحت فرمان رئيس جمهور امريكا كه آنان را »گاوي 
شير ده« مي داند، مشغول سوزاندن سرمايه هاي اين 
كشور از طريق خريد سلاح و تكنولوژي هاي فانتزي 
از امريكا هستند. علاوه بر اين بخش بزرگ ديگري 
از دارايي هاي آنان نيز بابت حمايت از گروهك هاي 
تروريستي منطقه در حال هدررفت است. همچنين 
بايد به اين روند جنگ يمن و سوريه را نيز اضافه كرد 
كه امروز به باتلاقي براي عربستان تبديل شده كه 
ديگر توان خروج از آن را ندارد و تنها سرمايه آنان را 

درون آتش جنگ مي ريزد. 
   تقابل عربستان با ايران يا رقابت منطقه اي

اما ورود سعودي ها به اين بازي خطرناك عليه ايران، 
در حالي اس��ت كه ايران پس از انقلاب شكوهمند 
اسلامي توانسته به رغم تمامي تحريم ها و فشارهايي 
كه در قالب جن��گ تحميلي و تحريم ب��ه آن وارد 
ش��ده بود، نه تنها تماميت ارضي خود را حفظ بلكه 
پله هاي ترقي را يكي پ��س از ديگري طي كند و به 
الگويي منطق��ه اي و الهام بخش براي كش��ورهاي 
مسلمان تبديل ش��ود؛ الگويي كه امروز مدل خود 
را به كشورهاي مختلف صادر مي كند و انقلاب هاي 
بي شماري به تأس��ي از انقلاب اسلامي ايران شكل 

گرفته اس��ت، از اين رو مقامات سعودي همواره در 
تلاش بوده اند ايران را با چالش هاي مختلفي درگير 
كنند تا از اين راه بتوانند يك��ي از رقباي منطقه اي 
خود را كه از موقعيتي بسيار استراتژيك تر نسبت به 
خود با تسلط بر تنگه هرمز و نوار شمالي خليج فارس 

برخوردار بود، از دور خارج كنند. 
اين اقدامات در حالي صورت گرفت كه عربس��تان 
همزمان تلاش زيادي براي ايجاد فاصله ميان ايران 
و شركاي استراتژيك به كار بس��ت؛ تلاشي كه در 
نهايت تبديل به يك جنگ تمام عيار در سوريه، عراق 
و يمن شد و كار را تا جايي پيش برد كه سعودي ها 
درآمدهاي ميلياردي خ��ود از فروش نفت را جهت 
مقابله با ايران در اختيار گروه هاي تروريستي فعال 
در سوريه و عراق قرار دادند و خود نيز وارد يك جنگ 
مستقيم با يمن ش��دند، علاوه بر اين آنان بر اساس 
همين سياست اشتباه خود، در حال حمايت مالي 
از يكي از خطرناك ترين گروهك هاي تروريس��تي 

جهان به نام منافقين هس��تند تا شايد از اين مسير 
بتوانند به ايران ضربه بزنند. 

   آيا بروز يك جنگ منطقه اي محتمل است؟
اما در اين بين س��ؤال مهمي كه افكار عمومي را به 
خود مشغول كرده اين است كه با توجه به حملات 
لفظي سعودي ها به ايران و همچنين شكست هاي 
مكرر آنان در منطقه، آيا اين احتمال تقويت ش��ده 
كه عربستان دست به يك اقدام پيشدستانه نظامي 

عليه ايران بزند؟ 
در پاسخ به اين س��ؤال بايد گفت كه در زمان فعلي 
بروز يك درگيري نظامي دور از ذهن به نظر مي رسد، 
چراكه سعودي ها در يك سو با چالش هاي متعددي 
پيرامون جنگ يمن دست و پنجه نرم مي كنند و از 
اين جنگ خسارت هاي فراواني خورده اند و در سوي 
ديگر نيز آنان به خوبي از ق��درت دفاعي جمهوري 
اس��لامي ايران آگاه هس��تند؛ قدرتي كه متكي بر 
توان داخلي خود اس��ت ن��ه صناي��ع نظامي ديگر 

كشورها. همچنين اين موضوع را نيز نبايد فراموش 
كرد كه سرويس هاي جاسوسي غربي قطعاً در اين 
مدت آگاهي هاي نس��بي نس��بت به قدرت نظامي 
ايران در اختيار شريك سعودي خود قرار داده اند و 
آنان برآورد دقيقي از سرنوشت يك جنگ با ايران 
در اختيار دارند، البته در اين ميان تحليل روزنامه 
صهيونيستي هاآرتص نيز قابل تأمل است؛ جايي كه 
اين روزنامه در يادداشتي نوشت: نبايد شك كرد كه 
در صورت بروز جنگ، عربستان س��عودي از ايران 

شكست مي خورد. 
بر اين اساس، ش��ولمو آوينري در روزنامه هاآرتص 
اسرائيل به بررس��ي اين موضوع پرداخته و نوشت: 
» نبايد شك و ترديد داش��ت كه در چنين جنگي، 
ايران، عربس��تان س��عودي را شكس��ت مي دهد. 
عربستان سعودي به  رغم داشتن تسليحات پيشرفته 
امريكاي��ي، از منظر نظامي ضعيف اس��ت و تقريباً 

داراي يك ارتش واقعي نيست.«

روزنامه امريكايي واشنگتن پس��ت نيز اوايل سال 
ميلادي گذشته، در خصوص احتمال تقابل نظامي 
ايران و عربستان در گزارشي نوشت: اگرچه حملات 
موشكي از يمن به عربستان احتمالاً در كوتاه مدت 
به مناقشه اي مستقيم ميان ايران و عربستان منجر 
نخواهد شد، اما ش��كاف هاي ميان رياض و تهران 
را ك��ه دهه ها درگي��ر جنگ هاي نيابت��ي بوده اند، 
عميق تر مي كند. اين رقابت در سوريه، يمن، لبنان 
و فراي آن خ��ود را بروز داده اس��ت. اي��ن روزنامه 
س��پس به جبهه بندي هاي منطقه اي شكل گرفته 
در خاورميانه اش��اره و ايران را به عنوان يك قدرت 
منطقه اي معرفي كرده است. اين روزنامه در بخش 
پاياني مطلب خود نيز اگرچه نخواسته احتمال بروز 
يك جنگ را ناديده بگيرد اما گفته است هم اكنون 
نشانه اي براي ورود ايران و عربستان به جنگي رو در 

رو ديده نمي شود. 
   شرايط عادي سازي روابط چيست؟

در اين مي��ان نبايد برخ��ي تلاش هاي دوس��تان 
مش��ترك در خص��وص عادي س��ازي روابط ميان 
ايران و عربستان را ناديده انگاش��ت؛ اتفاقي كه به 
نظر مي رسد جمهوري اسلامي ايران از آن استقبال 
خواهد ك��رد اما اي��ن ديدگاه سعودي هاس��ت كه 
بايد در اين خصوص تغيير كن��د، البته اين نكته را 
نبايد فراموش كرد كه ايران نيز در اين مسير قطعاً 
شروطي خواهد داشت كه سعودي ها بايد با آن كنار 
بيايند. بر اين اساس عربستان در مرحله نخست لازم 
اس��ت نه تنها حمايت خود از گروه هاي تروريستي 
فعال در منطقه را قطع كند بلكه بايد به مسئوليت 
خود در قبال بازگردان صلح به منطقه غرب آس��يا 
پايبند باش��د، همچنين ضمن پذيرفتن حاكميت 
قانوني تمامي كش��ورها از جمله ايران، كمك هاي 
گاه و بي گاه خود به اپوزيس��يون ايراني را به اتمام 
برساند و بابت اين موضوع از جمهوري اسلامي ايران 

عذرخواهي كند. 
نكته ديگري كه عربس��تاني ها بايد آن را بپذيرند، 
توقف همكاري ها با دشمنان ايران از جمله امريكا 
و رژيم صهيونيس��تي عليه منافع كشورمان است 
كه اين روزها به اوج خود رس��يده است. در نهايت 
عذرخواهي ديگر عربس��تان بايد در موضوع فاجعه 
منا باش��د و در اين مس��ير ضمن عم��ل به وظايف 
ديپلماتيك خود، بايد ديه حادثه ديدگان منا را پس 
از گذشت سه سال و در آستانه موسم جديد حج به 

طور كامل پرداخت نمايد.

تقابل عربستان با ايران به كدام سو مي رود؟

آل سعود از توان ايران آگاه است
جعفر تکبیری
   گزارش

رئيس مجلس شوراي اسلامي:

انگليسي ها با سرنيزه نمی توانند حركت ملت های منطقه را منحرف كنند
رئيس مجلس ش�وراي اس�لامي عن�وان كرد ك�ه تلاش هاي 
مرموزان�ه اي توس�ط امري�كا و برخ�ي كش�ورهاي عرب�ي 
نظير س�عودي در جريان اس�ت كه با س�ختگيري ب�ر مردم 
مظلوم فلس�طين و آشفته س�ازي فض�اي منطقه ب�ه خيال 
خ�ود مل�ت فلس�طين را در گوش�ه اي از كران�ه باخت�ري و 
محوريت غزه محص�ور و به قول خ�ود ماج�را را ختم كنند. 
به گزارش فارس، علي لاريجاني در نطق ميان دستور خود در نشست 
علني روز يك ش��نبه مجلس، گفت: س��خنان رهبر معظم انقلاب 
اسلامي در ابتداي س��ال جديد و تأكيد معظم له به توليد داخلي و 
كالاي ايراني براي همه بخش هاي كشور فضاي جديدي براي تلاش 
در جهت منافع ملت فراهم كرد و باي��د از اين فرصت براي معطوف 
كردن اراده همگاني براي توليدات داخلي بهره جس��ت. لاريجاني 
اضافه كرد: در اين زمينه هم توليدكنندگان وظايف مهمي بر عهده 
دارند كه تولي��دات با كيفيت را فراهم آورن��د و هم عرضه كنندگان 
كالاها بايد زمينه اعتماد عمومي در مصرف كالاي ايراني را تدارك 
ببينند و هم رس��انه هاي گروهي ب��ه ويژه صدا و س��يما در جهت 
تشويق مردم به مصرف توليدات داخلي وظايفي بر عهده دارند و هم 

دولت و به ويژه وزارت صنعت، معدن 
و تجارت و وزارت جهاد كشاورزي در 
جهت صيانت از توليدات ملي و ايجاد 
ممنوعيت ب��راي واردات محصولاتي 
ك��ه در داخل توليد كافي و مناس��ب 
دارند وظايف مهمي دارند. وي با اشاره 
به اظهارات و اقدام��ات اخير مقامات 
سعودي در خصوص مس��ائل منطقه گفت: اين اقدامات و اظهارات 
مقامات سعودي تأسف آور است و البته از جهتي به شفافيت فضاي 

واقعي كمك مي كند. 
رئيس مجلس ش��وراي اسلامي اظهار داش��ت: اينكه بعد از سال ها 
س��عودي ها با هدايت و حماي��ت امريكا جريان هاي تروريس��تي و 
تكفيري را سامان داده اند و هزاران نفر را به خاك و خون كشيده اند 
حالا اين موضوع را به صراحت اعلام مي كنند كه همه اين اقدامات 
با هدايت و حمايت امريكا بوده اس��ت، يك هش��دارباش براي همه 
كشورهاي منطقه و جهان است كه زير پوس��ت اظهارات با رنگ و 
لعاب انسان دوستانه و ديني سال هاي گذشته چه اقدامات پليدي را 

صورت داده اند. لاريجاني خاطرنشان كرد: چقدر بايد تأسف خورد 
كه سعودي ها با حضور در امريكا و تلاش زياد بخش قابل توجهي از 
منابع مردم مسلمان عربستان را تقديم دولتمردان دلال  صفت امريكا 
كرده اند اما آنها به جاي تشكر اعلام كردند اگر امريكا از كشورهاي 

حوزه خليج فارس حمايت نكند ظرف دو هفته از بين مي روند. 
وي افزود: آيا مردم حجاز اين تحقير بزرگ را تحمل مي كنند كه در 
قبال پولي كه از مملكت آنها به جيب سياستمداران امريكا سرازير 
شد آن هم براي تحريك عليه ديگر كش��ورهاي مسلمان با چنين 
الفاظي آنان را خوار و زبون كنند تا حدي كه امريكا براي ماندگاري 
س��ربازان خود در س��وريه علاوه بر صدها ميلي��ارد دلار كه قبلًا از 
س��عودي ها به جهات مختلف اخاذي كرده بود باز باج خواهي كرد؟ 
البته صراحت هاي ترامپ در اين باج خواهي جديد س��خافت حوزه 

سياست خارجي امريكا را نيز بهتر عيان ساخت. 
رئيس مجلس شوراي اسلامي با اشاره به افتتاح رسمي پايگاه انگليس 
در بحرين، اظهار داشت: اين موضوع طي روزهاي گذشته امر قابل 
توجهي بود كه دولت انگليس بدون توجه به خواست مردم بحرين 
در حضور عادلانه و با رأي خود براي حكومت با اموال مردم مظلوم  و 

مسلمان بحرين هزينه ايجاد پايگاه و حضور سربازان خود را فراهم 
كرده است، البته ملت هاي منطقه از س��ابقه سوء كشور انگليس از 
ديرباز آشنايي دارند و انگليسي ها با اين روش هاي كهنه نمي توانند 

حركت ملت هاي منطقه را با سرنيزه منحرف كنند. 
لاريجاني با اش��اره به حوادث اخير در فلسطين در روزهاي اخير، 
خاطرنشان كرد: حوادث اخير در فلسطين بسيار پراهميت است، 
تلاش هاي مرموزانه اي توسط امريكا و برخي كشورهاي عربي نظير 
سعودي در جريان است كه با سختگيري بر مردم مظلوم فلسطين 
و آشفته س��ازي فضاي منطقه به خيال خود ملت فلسطين را در 
گوش��ه اي از كرانه باختري و محوريت غزه محصور و به قول خود 
ماجرا را ختم كنند. وي افزود: به نظر مي رس��د ب��ا اعلام ذليلانه 
سعودي ها در مشروعيت بخش��ي به رژيم صهيونيستي و منافعي 
كه در رابطه با اين موضوع براي س��عودي ها ذكر شد، سعودي ها 
علاقه مند هس��تند هم پول هاي ملت خود را در خدمت امريكا به 
تاراج دهند و هم پيش قراولي اين پروژه منحوس را بر عهده بگيرند 
اما حركت هاي دليرانه جوانان مجاهد فلسطين تخيلات آنها را به 

سراب تبديل كرده است.

 پاسخ رهبرانقلاب به هنيه
راهبرد آينده آزاديخواهان جهان را مشخص كرد

معاون پارلماني سپاه پاسداران عنوان كرد كه 
پاس�خ مقام معظم رهبري به اسماعيل هنيه 
 راهب�رد آين�ده آزاديخواه�ان جه�ان را
 كه مب�ارزه و مقاومت تا ناب�ودي كامل رژيم 
ك�رد.  مش�خص  اس�ت،  صهيونيس�تي 
به گزارش مهر، سردار محمدصالح جوكار معاون 
پارلماني سپاه پاسداران انقلاب اسلامي با اشاره به 
پاسخ مقام معظم رهبري به نامه چندي قبل اسماعيل هنيه رئيس دفتر سياسي 
جنبش مقاومت اسلامي فلسطين )حماس( گفت: آنچه در شرايط فعلي منطقه 
مشخص است، جبهه عربي - عبري با محوريت رژيم صهيونيستي و عربستان 
سعودي در حال شكل گيري است. وي افزود: همسويي سران برخي كشورهاي 
عربي با رژيم صهيونيستي و البته همسويي آنها با كشورهاي غربي در به رسميت 
ش��ناختن رژيم كودك كش صهيونيستي و خالي كردن پش��ت ملت مظلوم 
فلسطين از ديگر مسائلي است كه در سطح منطقه شاهد آن هستيم. سردار جوكار 
با اشاره به حركت جديد فلسطينيان و خواست آنها براي بازگشت به سرزمين 
پدري خودشان، اظهار داشت: عدم حمايت كشورهاي اسلامي و عربي با توجه به 
سرسپردگي حكام آنها به بيگانگان، موجب شده تا اسماعيل هنيه، نامه اي را به 
رهبر معظم انقلاب بنويسد. معاون پارلماني سپاه پاسداران انقلاب اسلامي اظهار 
داشت: اسماعيل هنيه و مبارزان فلسطيني بعد از گذراندن دوره هاي متعدد و 
اعتماد به برخي سران كشورهاي عربي وقتي متوجه شدند كه اقدامات آنها، فريبي 
بيش نيست و از ياريشان نااميد شدند تنها راه نجات خود را جمهوري اسلامي 
ايران و راهبرد مقام معظم رهبري يعني مقاومت و نابودي اسرائيل قبل از ۲5 سال 
آينده ديدند پس به سمت ايران برگشتند. وي افزود: رهبر معظم انقلاب در پاسخ 
به نامه اسماعيل هنيه، حمايت كامل از فلسطين و مجاهدان آن را اعلام و علاج 
مسئله فلسطين را تقويت جناح مبارز و مقاوم در دنياي اسلام و تشديد مبارزه با 
رژيم صهيونيستي دانستند. سردار جوكار تصريح كرد: پاسخ مقام معظم رهبري 
به نامه معاون سياسي حماس، راهبرد آينده آزاديخواهان جهان را كه مبارزه و 

مقاومت تا نابودي كامل رژيم صهيونيستي است مشخص كرد. 
.................................................................................................................................

 اروپا خروج ايران از برجام
در صورت خروج امريكا را پذيرفته است

رئي�س كميت�ه هس�ته اي مجل�س ب�ا بي�ان اينك�ه جمه�وري 
اس�لامي صلح آمي�ز ب�ودن اقدام�ات هس�ته اي خ�ود را اثب�ات 
كرده اس�ت، گف�ت: م�ا هزينه ه�اي اضاف�ي ب�راي اثب�ات حقانيت 
خ�ود داده ايم ك�ه اي�ن م�وارد ب�راي اروپايي ها ثابت ش�ده اس�ت. 
به گزارش خانه ملت، مجتبي ذوالنور در واكنش به ادعاهاي اخير نيكي هيلي 
مبني بر عدم خروج ايران از برجام درصورت خروج امريكا از اين توافقنامه 
به خاطر ادامه رواب��ط تجاري با اروپا گفت: اين ادع��اي نيكي هيلي يكي از 
اراجيفي است كه امريكايي ها به كرات گفته اند. وي افزود: تلاش امريكايي ها 
براي خروج از برجام به معناي وارد كردن فشار مضاعف به ايران است، لذا از 
آنجا كه با حضور در برجام و اجراي تعهدات، وارد كردن اين فشار به جمهوري 
اسلامي براي آنها امكانپذير نيست پس بايد در وهله اول از توافقنامه خارج 
ش��وند. ذوالنور همچنين ادامه داد: مادامي كه امريكايي ها از برجام خارج 
شوند، ديگر برجامي نمي ماند كه جمهوري اسلامي به آن پايبند باشد و اين 
موضع بارها از سوي مسئولان مختلف كشور بيان شده است. ذوالنور در ادامه 
با بيان اينكه اروپا نيز اين موضوع را پذيرفته كه ايران در صورت خروج امريكا 
از برجام، از اين معاهده خارج شود، يادآور شد: اروپايي ها نيز قطعاً بر رفتار 
ايران صحه گذاشته و به ما حق مي دهند كه همه هزينه هاي برجام را پرداخت 

كرده ايم و اكنون بايد طرف هاي مقابل تعهدات خود را اجرا كنند.

آي�ت الله جنت�ي با اش�اره ب�ه تدبير مق�ام معظ�م رهبري 
در نامگ�ذاري س�ال ها گف�ت: م�ردم باي�د از دول�ت، 
چ�را  بگوين�د  و  باش�ند  طلب�كار  مس�ئولان  و  وزرا 
تولي�د خوابي�ده و چرا اي�ن هم�ه بي�كاري وج�ود دارد. 
به گزارش ف��ارس، آيت الله احم��د جنتي دبير ش��وراي نگهبان 
در ديدار نوروزي مديران و كاركنان ش��وراي نگهبان با اش��اره به 
چهلمين سال پيروزي انقلاب اس��لامي، گفت: دشمنان به  رغم 
سرازير كردن همه  دشمني ش��ان از سراسر دنيا و همدست شدن 
براي به شكست كش��اندن و نابودي جمهوري اسلامي، هرگز به 
آرزوي خود نرسيده اند. در هشت سال جنگ تحميلي دنيا دست 
به دست هم دادند و مقابل ما ايستادند اما در پايان خداوند پيروزي 
را نصيب ما كرد. آيت الله جنتي با اشاره به انواع و اقسام دشمني ها 
عليه نظام مقدس جمهوري اسلامي ايران افزود: دشمن وقتي از 
جنگ نظامي به هدفش نرسيد، س��راغ ترفندهاي ديگر از جمله 
جنگ هاي روان��ي و تحريم ها رفت. در حال حاض��ر هم هر جاي 
دنيا كه ما براي كار تجاري و اقتصادي خواس��تيم قدمي برداريم 

مانع تراشي كرده و مي كند. 
وي با ذكر اين نكته كه به رغم همه  اين خباثت ها و دش��مني ها، 
جمهوري اسلامي همچنان بعد از 40 س��ال با قدرت به كار خود 
ادامه مي دهد، اظهار داشت: در اول انقلاب، دشمنان به خود وعده 
مي دادند كه اين انقلاب شش ماه بيشتر دوام نخواهد آورد، سپس 
مي گفتند دو س��ال بيش��تر دوام نخواهد آورد. امريكايي ها مدام 
مي گفتند و كساني هم در داخل ساز اينها را مي زدند كه اين سال 
آخر است ولی يك س��ال، دو سال، سه س��ال، ۲0 سال، 30 سال 

گذشت و چهلمين سال هم رسيد اما خداوند اين انقلاب را حفظ 
كرد. ما با چه زباني مي توانيم اين نعمت را شكر كنيم، كدام زبان 

مي تواند نعمت به اين بزرگي را شكر كند. 
   امام خميني)ره( يك سياستمدار بزرگ بود

آيت الله جنتي با اش��اره به ويژگي هاي ش��خصيتي حضرت امام 
خميني)ره( گفت: امام)ره( با وجود اينكه در پيش از انقلاب هيچ 
پست و منصب سياس��ي نداشته اس��ت اما پس از انقلاب به دليل 
هوشياري فوق العاده مانند يك سياستمدار بزرگ كشور را رهبري 
كرد. وي تأكيد كرد: اگر من بگويم امام سياستمدارترين انسان تاريخ 
است، مبالغه نيست چراكه همه  نقشه هاي دشمنان را مي شناخت 
و آنها را خنثي مي كرد. از اول انقلاب و در طول سال هاي پس از آن، 
كشور با چالش ها و خطرات زيادي روبه رو بود اما اين احاطه  بي نظير 
امام)ره( بر چم و خم امور سياسي بود كه بر مشكلات فائق مي آمد. 
دبير شوراي نگهبان با اشاره به اينكه همه بايد در حفظ نعمت انقلاب 
تلاش كنند، اظهار داشت: ايمان، عقيده و ولايت فقيه بود كه اين 
نظام را سرپا كرد و اگر همين ها ضربه بخورد نظام هم ضربه خواهد 
خورد، يعني نقطه  موفقيت همان نقطه  شكست است. آيت الله جنتي 
ادامه داد: اين عقيده  مردم بود كه تحت لواي امام)ره( باعث شد تا 
همه  وجودشان را نثار انقلاب كنند. همين ايمان و عقيده بود كه 
ملت را عاشق شهادت و كاري كرد كه نه تنها از مرگ نترسند بلكه 
به استقبال آن بروند. اين روحيه سبب پيروزي بود و اگر ادامه داشته 

باشد، پيروزي هم ادامه خواهد داشت. 
وي با اشاره به اينكه دشمن خارجي و داخلي همواره درصدد تضعيف 
ولايت فقيه است، گفت: برخي هر چه در توان دارند به كار مي بندند 

تا ولايت فقيه را تضعيف كنند. اين قدرت اگر تضعيف شود ستون 
پرقدرت انقلاب مي خوابد و چيزي نمي توان��د جاي آن را پر كند. 
ولايت فقيه خيمه انقلاب را حفظ كرده است و تضعيف كنندگان 
ولايت فقيه خائنان به كش��ور، نظام و مردم هستند. دبير شوراي 
نگهبان با اشاره به س��خنراني هاي مقام معظم رهبري مخصوصاً 
سخنان ابتداي سال ايش��ان، افزود: من به ايشان عرض كردم اين 
سخنراني هاي شما از بهترين عبادات است. ايشان به خوبي همه  
مشكلات و مسائل كش��ور را متوجه ش��ده و براي آن راه حل هاي 
مقتضي در نظر مي گيرن��د. همين موضوع اقتص��اد مقاومتي كه 
مي تواند راهگشاي بسياري از مشكلات در حال حاضر باشد، نشان 
از هوش بالا و رصد دقيق ايشان از مشكلات است، هرچند متأسفانه 

به اندازه  كافي مورد توجه متوليان امر قرار نگرفته است. 
   مردم بايد از دولت، وزرا و مسئولان طلبكاري كنند

آيت الله جنتي در ادامه با اشاره به تدبير مقام معظم رهبري در 

نامگذاري سال ها گفت: شعارهاي هر سال مقام معظم رهبري 
معنادار و حس��اب شده اس��ت. اگر به همين ش��عار امسال كه 
»حمايت از كالاي ايراني« است عمل شود تأثير شگرفي مي تواند 
در اقتصاد كشور داشته باشد. وي با اعلام اينكه دولت استفاده 
از كالاهاي ايراني را از خود ش��روع كند، اظهار داشت: دولت از 
اجناس خارجي كه مش��ابه داخلي دارد استفاده نكند و جلوي 
ورود آن به كشور را هم بگيرد تا توليد داخل رونق بگيرد. آيت الله 
جنتي ادامه داد: من از مردم شريف كشورمان مي خواهم كه با 
مصرف كالاي ايراني به رونق اقتصاد كشور خودشان كمك كنند. 
دبير شوراي نگهبان با انتقاد از سيل قاچاق به كشور گفت: چرا 
دروازه ها اينقدر باز است چرا اين  همه لباس و پوشاك و وسايل 
منزل از چين و تركيه به كشور قاچاق مي شود. متأسفانه بعضي از 

اين كالاهاي قاچاق از مبادي گمرك هم وارد مي شود. 
آيت الله جنتي اف��زود: مردم باي��د از دولت، وزرا و مس��ئولان 
طلبكاري كنن��د و بگويند چرا توليد خوابيده اس��ت؟ چرا اين 
همه بيكاري وجود دارد. اگر سرمايه ها به كار بيفتد بيكاري هم 
برطرف مي شود. كساني هستند كه مي توانند جلوي قاچاق را 
بگيرند اما به ايشان مجال داده نمي شود. آيت الله جنتي در پايان 
با اشاره  مجدد به چهلمين سال پيروزي انقلاب، اظهار داشت: 
امسال بايد دوره40 ساله  انقلاب را بازخواني كنيم، بايد معلوم 
ش��ود كجا بوديم و به كجا رفتيم، چه به دست آورديم و چه از 
دست داديم. دستاوردها و خدمات انقلاب اسلامي بايد تبيين 
گردد تا براي ملت، جوانان و آيندگان مشخص شود چه انقلاب 

بزرگي به وقوع پيوست.

دبير شوراي نگهبان: 

مردم باید توليد و اشتغال را از دولت مطالبه كنند

خبر

   بهارستان


